
 

 

 

 

12.3. Podstatná jména středního rodu s kmenem zakončeným na souhlásku 

Tato podstatná jména sledují vzor velmi podobný podstatným jménům mužského a ženského 

rodu: 

  

 sg. pl. 

N. různý -α 

G. -ος -ων 

D. -ι -σιν (nebo -σι) 

A. totožný s N. totožný s N. 

 

Jediný rozdíl je, že jako u všech neuter akuzativ je stejný jako nominativ a nominativ a 

akuzativ plurálu je zakončen na -α (jako v první a druhé deklinaci). Dativ plurálu sleduje 

stejná pravidla jako u maskulina feminin. 

Např. „tělo“ je σωμα, σωματος. Proto se skloňuje následovně: 

      

 sg. pl. 

N. σωμα σωματα 

G. σωματος σωματων 

D. σωματι σωμασιν 

A. σωμα σωματα 

 

Ačkoli existují podstatná jména středního rodu 3. deklinace s množstvím různých zakončení 

kmene, mnohá slova středního rodu 3. deklinace jsou velmi podobná slovu σωμα tím, že jsou 

v nominativu zakončena na -μα a kmen mají zakončen na -ματ. 

 


